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Abstract 
       Medical Geography aims at explaining the distribution of health status and disease. It identifies efficient ways to intervene and distribute trained personnel and technology. Every disease has its cultural ecology, its geographic distribution and its patterns of diffusion and change (Meade & Erickson 2000
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The current study was conducted to assess the Body Mass Index (BMI) and its  determinates among females students living in the hostel of King Abdulaziz University. The results showed that the Body Mass Index of the female students ranged between 15.43 to 33.91 kg/ 
, which ranged between low body weight to obesity class, according to WHO classification. The mean BMI 
SD accounted for 22.2 
3.7 kg/ , which lie within the range of normal body weight according to the WHO classification. 
It was evident that the prevalence of overweight (16.9 %) and obesity (3.5 %) among females in the current study were much lower than that recorded in the general population in nearby Arabic countries such as Bahrain, Kuwait and Jordan, where the prevalence of obesity was recorded as high as 35% (Musaiger, Al-Mannai 2001), 42% (Al-Awadi, Amine 1989) and 49.7% ( Ajlouni, Jaddou, Batieha 1998)   respectively. However, the recorded prevalence of obesity in the current study was slightly lower than that in most western European countries were it ranged between 10% and 20%. In 2002, a recent editorial for Yanovski and Yanovski stated that 34% of adults in the United stated have a BMI between 25 and 29.9 (overweight), and another 27% obese with a BMI of over 30. These figures are also higher than that recorded in the females of the current study.
It was obvious that only (17.8%) of females students used to make three main meals daily. Also, it was realized that more than half of the students used to intake less than three main meals daily, and it was noted that neither the monthly income nor the home origin had significant impact on food habits and body weights.
The prevalent unhealthy food habits, which were observed in the current study, could be explained, in part, by the lack of knowledge of the students which was reflected on their faulty behavior. Moreover, the unhealthy habits could be attributed to the difficulties in obtaining regular balanced diets, e.g. the unavailability of fresh fruit or vegetable in the groceries inside the hostel, or the lack of tasty food offered in the restaurant of the hostel.
المستخلص

الجغرافيا الطبية تهدف الى تفسير و توزيع الحالة الصحية والمرضية مع تحليل العوامل البيئية والثقافية  فهي دراسة جغرافية تهتم بأنماط وتوزيع انتشار الأمراض ومع  متابعة التغيرات التابعة لذلك ، ((Meade & Erickson 2000.

 الدراسة الحالية لتقييم مؤشر كتلة الجسم (مؤشر كتلة الجسم) ، والمحددات في أوساط الطالبات الذين يعيشون في بيت من جامعة الملك عبد العزيز. وأظهرت النتائج أن مؤشر كتلة الجسم من الطالبات يتراوح بين 15.43 to 33.91 كجم  والتي تراوحت بين انخفاض وزن الجسم لدرجة السمنة ، وفقا لتصنيف منظمة الصحة العالمية. يعني مؤشر كتلة الجسم وتمثل التنمية المستدامة ل22.2 + 3.7  كغ /  والتي تقع ضمن نطاق من وزن الجسم العادية وفقا لتصنيف منظمة الصحة العالمية.

وكان واضحا أن انتشار زيادة الوزن  )16.9 ٪) والسمنة (3.5 ٪ ( بين الإناث في الدراسة الحالية كانت أقل بكثير من تلك التي سجلت في عموم السكان في البلدان العربية المجاورة مثل البحرين والكويت والأردن ، حيث انتشار السمنة تصل إلى 35 ٪ Musaiger) ، Al-Mannai 2001 ) ، و 42 ٪Al-Awadi ,Amine)  1989) 
و 49.7 ٪ (Ajlouni ، Jaddou ،  (1998, Batieha على التوالي.

ومع ذلك ، فإن معدل انتشار السمنة مسجل في الدراسة الحالية كان أقل قليلا مما كان عليه في أن معظم بلدان أوروبا الغربية وتراوحت بين 10 ٪ و 20 ٪. في عام 2002 ، وذكر مقال افتتاحي نشر مؤخرا عن Yanovski وYanovski أن 34 ٪ من البالغين في الولايات المتحدة وذكرت أن مؤشر كتلة الجسم بين 25 و 29.9 (الوزن) ، وآخر 27 ٪ يعانون من السمنة المفرطة مع مؤشر كتلة الجسم أكثر من 30. وهذه الأرقام هي أيضا أعلى من تلك التي سجلت في الإناث من الدراسة الحالية.
وكان واضحا أن فقط (17.8 ٪( من الطلاب الإناث التي استخدمت لصنع ثلاث وجبات رئيسية يوميا. أيضا ، كان من الواضح أن أكثر من نصف الطلاب يتناولن أقل من ثلاث وجبات رئيسية يوميا ، ولوحظ أن أيضا ان  الدخل الشهري كان له أثر كبير على العادات الغذائية ووزن الجسم.

ويمكن تفسير العادات الغذائية غير الصحية السائدة ، والتي لوحظت في الدراسة الحالية ، يرجع الى عدم وجود المعرفة من الطلاب وهو ما انعكس على سلوكهم الخاطئ. وعلاوة على ذلك ، يمكن أن يعزى العادات غير الصحية إلى صعوبات في الحصول على الوجبات الغذائية المتوازنة العادية ، على سبيل المثال عدم توافر الفواكه الطازجة أو الخضار في محلات البقالة داخل السكن ، أو عدم وجود تقدم الطعام اللذيذ في مطعم السكن.
